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Spørgsmål nr. 420 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for praksis i forhold til, hvornår em-

bedsværket i Justitsministeriets departement almindeligvis ori-

enterer en minister om sager, der kan være kontroversielle og/el-

ler have haft betydning af forkert domsfældelse?”

Svar:

Justitsministeriets departement håndterer hver dag et betydeligt antal sager 

og den nærmere håndtering af en sag vil i vidt omfang afhænge af de tilgæn-

gelige oplysninger, som tilvejebringes af den underliggende myndighed til 

brug for departementets stillingtagen. 

Forud for en sags eventuelle forelæggelse for ministeren vil departementet 

i almindelighed sikre, at sagens retlige, faktiske og øvrige aspekter kvalifi-

ceres, samt sørge for, at eventuelle tvivlsspørgsmål bliver afklaret, f.eks. ved 

at stille uddybende spørgsmål til den underliggende myndighed.

Det vil nødvendigvis bero på en konkret vurdering i den enkelte sag, hvor-

når sagen skal forelægges for ministeren.

Som det fremgår af mit brev af den 3. oktober 2019 til Folketingets Retsud-

valg (Alm. del – Bilag 9), har jeg fundet det beklageligt, at departementet 

ikke på et tidligere tidspunkt udviste større initiativ i forhold til at sikre til-

strækkelig fremdrift i myndighedernes afklaring af teledata-sagen. Det for-

løb forventer jeg, at departementet lærer af.

Det fremgår endvidere, at jeg mener, at der er behov for at myndighederne 

i hele Justitsministeriets koncern udleder læring af teledata-sagen, herunder 

vigtigheden af at udfordre og trykteste oplysninger – også af teknisk karak-

ter – ud fra flere faglige perspektiver. Herudover er der behov for på alle ni-

veauer og på tværs af faggrupper og myndigheder at skærpe fokus på betyd-

ningen af, at it er en central del af kerneopgaven.
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